
 
   

 

 
 

 

MEMO 
   

Datum : 4 maart 2019 

Aan : College en gemeenteraad 

Kopie aan : Burgemeester 

Van : Geke Goosen, 0572-347775 

Onderwerp : Terugkoppeling Algemeen Bestuur en Districtelijk 
Veiligheidsoverleg Veiligheidsregio IJsselland, 13 februari jl. 

   

Op 13 februari jl. vergaderde het Algemeen Bestuur (AB) van de Veiligheidsregio IJsselland en het 
Districtelijk Veiligheidsoverleg (Dvo). Met deze memo wordt u geïnformeerd over de stand van zaken 
van de onderwerpen die aan bod kwamen. 
 
Algemeen Bestuur  
 
Algemeen 

- Brexit: Veiligheidsregio IJsselland volgt de ontwikkelingen op de voet en monitort de situatie 
vanuit de crisisorganisatie.  

- Er zijn diverse vacatures binnen Bevolkingszorg en Communicatie, die door de verschillende 
gemeenten opgevuld moeten worden. De burgemeesters zijn bereid om indien nodig daar 
aandacht voor te vragen binnen hun organisaties. 

- In de Brandweerkamer wordt gesproken over deeltijd-regelgeving voor vrijwilligers. Daarnaast 
is het al dan niet voortzetten van het tweede loopbaanbeleid onderwerp van gesprek. De 
vakbonden zijn hierbij betrokken. 

  
Besluitvormend 
 
Risicoprofiel en Beleidsagenda 2019 t/m 2023 
Het AB heeft kennis genomen van de zienswijzen en opmerkingen op het Risicoprofiel 
Veiligheidsregio IJsselland. Gemeente Raalte heeft een zienswijze ingediend op het risicoprofiel 
m.b.t. de laagvliegroutes van Lelystad. Hoewel de exacte laagvliegroutes nog niet bekend zijn, 
markeren we deze ontwikkeling wel alvast in het definitieve versie van het risicoprofiel. Zodra er meer 
bekend is, kunnen we het risico op waarde schatten en meenemen in de weging van alle 
veiligheidsrisico’s. Vanuit de overige gemeenten en partners zijn geen zienswijzen ingediend. 
Wel hebben er nog een paar kleine correcties in het risicoprofiel plaatsgevonden:  

a. de intercityspoorlijn wordt vermeld in het Regionaal risicobeeld van de gemeente Raalte. 
b. waterwegen en watersportgebieden, alsmede de Overijsselse Merentocht worden 

vermeld in het Regionaal risicobeeld van de gemeente Steenwijkerland. 
Met deze aanpassingen zijn het risicoprofiel en de strategische beleidsagenda 2019 t/m 2023 
vastgesteld. Beide documenten zijn te vinden op de website van Veiligheidsregio IJsselland: 
www.vrijsselland.nl  

http://www.vrijsselland.nl/
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Wijziging decoratiestelsel vrijwillige brandweer 
Standpunt gemeente Raalte: akkoord met vaststelling. 
De Kanselarij der Nederlandse Orden besloot - in overleg met de minister van Justitie en Veiligheid 
en de minister van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties - om de toekenning van een koninklijke 
onderscheiding aan brandweervrijwilligers te wijzigen per 1 januari 2020. Vanaf dat moment komt een 
einde aan de mogelijkheid dat brandweervrijwilligers automatisch na twintig dienstjaren kunnen 
worden voorgedragen voor een benoeming tot lid in de Orde van Oranje-Nassau. 

 In het algemeen bestuur is besloten om de vastgestelde beleidslijn voor de koninklijke 
onderscheiding brandweervrijwilligers  (toekennen bij afscheid na 20 of meer dienstjaren) 
voort te zetten tot op 1 januari 2020 het nieuwe landelijke stelsel van kracht gaat. 

 Net als alle burgers kunnen vrijwilligers na 1 januari 2020 nog steeds in aanmerking komen 
voor een koninklijke onderscheiding. Dit is dan op basis van bijzondere persoonlijke 
verdiensten, waar het dienstverband bij de vrijwillige brandweer aan kan bijdragen. 

  
Programmabegroting 2020 
Standpunt gemeente Raalte: akkoord met vaststelling. 
Het AB heeft de financiële en beleidsmatige kaders en uitgangspunten voor de programmabegroting 
2020 vastgesteld. Nieuw is dat naast de technische uitgangspunten dit jaar ook de beleidsmatige 
ontwikkelingen uit de beleidsagenda benoemd zijn, namelijk: 

1. analyse van de nieuwe risico’s: cyber, terrorisme, klimaat, maatschappelijke onrust; 
2. voorkomen en bestrijden: in beeld brengen van initiatieven van burgers/ bedrijven waar de VR 

kan faciliteren; 
3. samenwerking: in contact treden met partners over nieuwe veiligheidsvraagstukken en 

risico’s om scherp te krijgen welke rol de VR inneemt en doelstellingen te bepalen; 
4. communicatie: communicatiestrategie afgestemd op doelgroepen. 

 
De nieuwe beleidsagenda 2019-2023 vroeg om een herbezinning op de inrichting van de begroting. 
Doel is om een beknopte en overzichtelijke begroting te maken, waarin onderscheid wordt gemaakt 
tussen de wettelijke taken en de aanvullende beleidsambities. Daarnaast wordt de meer technische 
informatie tot een minimum beperkt en komt waar mogelijk in bijlagen terug. Het effect hiervan is dat 
het gesprek over de begroting meer op hoofdlijnen plaats kan vinden en de informatievoorziening 
richting bijvoorbeeld gemeenteraden zich focust op het snel kunnen doorgronden van de begroting 
van Veiligheidsregio IJsselland. 
 
Informerend 
 
Inventarisatie brandveiligheid gevels 
Naar aanleiding van de brand in Londen, waarbij sprake was van snelle branduitbreiding langs de 
gevel, ontstonden hierover ook in Nederland maatschappelijke zorgen. Het ministerie heeft de 
gemeenten gevraagd onderzoek te doen naar de (brand)veiligheid van de buitengevels. Hiervoor is 
een protocol ontwikkeld, waarover het AB is geïnformeerd. 
 
Managementletter 2018 
De accountant geeft aan, dat de processen binnen de VRIJ van voldoende niveau zijn. Wel zijn er 
twee aandachtspunten: 1. Op de processen rond financiën (implementatie van het nieuwe HRM en 
Financieel systeem) en 2. Op het personeelsproces (verrekenen verlofsaldo bij uitdiensttreding). 
Belangrijk deze processen te blijven volgen. 
De opvolging van aanbevelingen uit de managementletter 2017 is door de accountant nog niet 
getoetst (functiescheiding in betalingsverkeer en verplichtingenadministratie), hoewel er intern al wel 
maatregelen zijn getroffen om aan de aanbevelingen tegemoet te komen. Het DB heeft bij de 
bespreking opnieuw haar standpunt bevestigd dat de inspanning op te nemen maatregelen moet 
opwegen tegen het gewenste effect. Dit betekent dat kwalificaties in de managementletter binnen de 
bandbreedte tussen oranje en groen als acceptabel worden beschouwd. 
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Rijksbijdrage 2019 
De definitieve rijksbijdrage voor het jaar 2019 (€ 5.836.666) is 84.716 euro gunstiger dan waarvan in 
de programmabegroting 2019-2022 van de veiligheidsregio is uitgegaan. Het positieve verschil wordt 
grotendeels veroorzaakt door een loon- en prijsbijstelling en mutaties in de gehanteerde 
verdeelmaatstaven. Het voordeel neemt de VRIJ mee in de eerste bestuursrapportage 2019. 
 
Cyberconferentie 
De bestuurders hebben een uitnodiging ontvangen voor de cyberconferentie die Veiligheidsregio 
IJsselland organiseert op 28 maart 2019. Deze conferentie is niet alleen gericht op kennisoverdracht, 
maar ook gericht op netwerkversterking. 
 

 
Districtelijk Veiligheidsoverleg 
 
Mededelingen/ Ingekomen stukken 
 
Stand van zaken versterkingsgelden aanpak ondermijning en Ingekomen stuk: brief aan 
Platform Ondermijning over versterkingsgelden IJsselland (nazending).  
Naar aanleiding hiervan de volgende opmerkingen:  

- In het Bestuurscollege van april worden concrete afspraken gemaakt over de 
versterkingsgelden. Vanuit het RVO is het ook wenselijk wat meer strategische sturing op 
deze gelden te krijgen.  

- Het Platform Ondermijning maakt de integrale afweging over de verdeling van de gelden. De 
gemeenten zijn aangehaakt op deze ontwikkelingen via de Regionaal Coördinator Integrale 
Veiligheid (RCIV). Vanuit hier is ook de brief gecoördineerd ten behoeve van de invulling van 
de 1fte. voor de IJssellandse gemeenten (brief is bijgevoegd aan de stukken voor het DVO).  

 
Ondermijning 
Burgemeester Koelewijn doet een mededeling over “hoe we de slagkracht op het gebied van 
ondermijning kunnen operationaliseren”. Vraag aan het RIEC is om het netwerk en betrokken 
partners inzichtelijk te maken, zodat een centrale aanpak mogelijk is. Het RCIV wordt hierbij 
betrokken. Burgemeester Dadema voegt toe zich graag te richten op concrete casussen, om de 
aanpak te kunnen operationaliseren.  
 
Politie 

- De komende tijd kunnen er acties zijn rondom het pensioen van politiemedewerkers; 
- Het Jaarverslag van politie wordt ter consultatie naar de burgemeesters gestuurd (vaststelling 

in Bestuurscollege in april).  
- De afgelopen maanden is een toename te zien in het aantal overvallen. 
- In generieke zin is er tevredenheid over de wijze waarop de jaarwisseling in IJsselland 

gevierd is. Wel is zichtbaar dat het gebruik van Carbid zich uitbreidt. 
 
Meerjarenbeleidsplan Politie Oost-Nederland 2019-2022 
Het document wordt toegestuurd aan de 76 gemeenteraden, zodat zienswijzen ingediend kunnen 
worden. Vaststelling volgt in het Bestuurscollege (april 2019).  
Belangrijk onderwerp in het MJBP is de nieuwe Sterkteverdeling, incl. de verdeling van wijkagenten, 
nav extra gelden uit het Regeerakkoord. Het voorgenomen besluit is om deze capaciteit als collectief 
in te zetten op de aanpak van cybercrime. Het (ontwerp) MJBP wordt zo veel als mogelijk in 
samenhang met de (concept) Veiligheidsstrategie (volgend agendapunt) geagendeerd. Er is nauwe 
verwevenheid tussen beide documenten.  
Het DVO stelt de volgende vragen: 

- Burgemeester König: de benoemde prioriteiten zijn helder er zijn alleen geen afspraken voor 
High Impact Crime zichtbaar (met andere woorden: is er niet te weinig aandacht voor 
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veelplegers?) . Reactie politie: de prioriteiten maken zichtbaar waar juist extra aandacht nodig 
is. Maar we laten de bestaande aanpak van veelplegers zeker niet los. 

- Burgemeester Koelewijn heeft een vraag over het onderscheid tussen de taken van de BOA 
en de politie. Mevrouw Knol geeft aan dat de politie wel degelijk handhaaft op  “de kleine 
norm”.  

- Burgemeester Snijders geeft aan dat de rol van de wijkagent beperkt naar voren komt in het 
MJBP, terwijl hier toch veel in is geïnvesteerd de afgelopen jaren. Mevrouw Knol geeft aan 
ook hier niet van de ingezette koers af te wijken en het bestaande gedachtengoed niet los te 
laten.  

 
Veiligheidsstrategie 2019-2022 Oost-Nederland en Endterm-review 
De gemeenteraden hoeven niet formeel gehoord te worden over de Veiligheidsstrategie. Het 
document wordt wel ter consultatie aangeboden. De prioriteiten benoemd in de strategie (kwetsbare 
personen, ondermijning, cybercrime en informatievoorziening) sluiten aan bij de lokale prioriteiten 
benoemd in het Raalter IVS, wat de samenwerking bevordert. 
Burgemeester Dadema (lid bestuurlijke begeleidingsgroep) licht de stukken toe. Na besluitvorming in 
alle regionale DVO’s vindt eind april de definitieve besluitvorming plaats in het Bestuurscollege. De 
Endterm-review is ter informatie bijgevoegd en geeft een beschrijving van de activiteiten van het 
Veiligheidsnetwerk Oost-Nederland van de afgelopen jaren.  
Tot slot wordt bij dit agendapunt besluitvorming gevraagd over de financiële bijdrage aan het 
Veiligheidsnetwerk Oost-Nederland. Voorstel verhoging bijdrage vanaf 2020 t/m 2023 met € 0.07 per 
inwoner. 
Er is ingestemd met het voorstel. Uitbreiding past lokaal binnen het huidige budget.  

 
RIEC Oost-Nederland bijdrage 2020 en verder 
Dit agendapunt is ingetrokken. Dit onder meer naar aanleiding van de beslissingen in het DVO 
Twente (onderwerp verdaagd) en de regio Gelderland Zuid heeft ook twijfels over de 
bijdrageverhoging.  

 
In de vergadering wordt aangegeven dat er meermaals een verzoek bij het RIEC is gelegd om een 
gedegen onderbouwing van de gelden: dit overzicht is er tot op heden te mager. Een volgende 
vergadering (10 april of anders Bestuurdersdag in mei) komt dit nader aan de orde. In combinatie met 
een overzicht van de onderlinge verwevenheid van de aanpak van het thema ondermijning in 
IJsselland (zie opmerking burgemeester Koelewijn bij mededelingen). De nota van het RIEC zou dus 
naast een nadere specificering (lees met name een operationalisering) van de aanvullend gevraagde 
inwonerbijdrage een overzicht van het domein ondermijning moeten bevatten. Wie doet wat in dit 
domein, en inzicht in de netwerken die in dit domein een rol spelen. Dit overzicht is nodig om een 
goede afweging te kunnen maken over de noodzaak van de bijdrageverhoging.  
Wederom wordt wel benadrukt dat het RIEC van ons allemaal is, hierin hebben dus alle gemeenten / 
partners een rol.  
 
Wet verplichte GGZ: voorstel Regionaal Overleg en bestuurlijke borging in regio IJsselland 
Treedt vanaf 1 januari 2020 in werking. De wet geeft gemeenten de mogelijkheid gedwongen zorg 
eerder en meer ambulant op te leggen. Dit betekent ook wat voor de rol van de burgemeester. 
Verzocht wordt in te stemmen met het voorstel ‘inrichting van het Regionaal Overleg (een verplichting 
uit de genoemde Wet)’. Lokaal is hiervoor het voorstel, om het huidige Brinkgrevenoverleg (Deventer) 
uit te bouwen met de gemeenten.  
Er is ingestemd met het voorstel. In elk geval gaan de burgmeesters van Kampen en Deventer en de 
wethouder Zorg uit Zwolle vanuit IJsselland participeren in het Brinkgrevenoverleg.  
Verder wordt besproken (vraag burgemeester Strien) wat de Wvggz betekent voor extra inzet vanuit 
gemeenten. Reactie hierop is dat het voor de DOWR-samenwerking binnen het bijzonder zorgteam 
ten minste gaat om 1 fte. extra. De interne integraliteit (verbinding tussen zorg en veiligheid) is bij dit 
dossier nog een uitdaging. Tot slot wordt gewezen op de Ketenbijeenkomst zorg en veiligheid op 7 
maart in Raalte.  
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Besloten presentatie -Crypto- onderzoek 
Het hoofd van de Dienst Regionale Recherche Oost-Nederland, geeft een presentatie over het 
crypto-onderzoek. In het onderzoek hebben experts van de politie en het OM lange tijd gewerkt aan 
het onderscheppen en ontsleutelen van versleutelde communicatie tussen criminelen. 
 


